
 

 

 

From the kutir of mayesvara dasa (ACBSP) · (805) 640-0405 · mdjagdasa@gmail.com 

Questions the Poison Conspiracy Anarchists Refuse to Answer 

The Socratic method for uncovering the truth is to ask revealing questions.  The book DECEPTION exposes a 

litany of inconsistencies in the Poison Conspiracy and as long as those promoting this charade continue to 

avoid addressing the relevant question that prove nobody could have poisoned Srila Prabhupada the way it has 

been alleged, it proves their agenda is malicious.  The following questions is all and honest individual needs to 

consider to fully dispose of this mendacious rumor. 

“Our greatest pretenses are built up not to hide the evil and the ugly in us, but our emptiness. Facts do not cease to exist be-
cause they are ignored.” - Aldous Huxley 
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Gold from Filth or 100% filth?  Origin of the P-CON!  

Origin of Poison Conspiracy (P-CON) = A Very Troubled Nico Kuyt 

Formerly known as “Nityananda”  (Name revoked due to offenses!) 

Nico Kuyt has such hatred for ISKCON he contrived both the RtVik-Charade and the P-CON.  In both cases 

these fantastic deviations began with a fabricated controversy over a single word.  In the case of the RtVik 

nonsense it all began with the word “henceforward” used by TKG in the July 9th letter.  In the case of the poi-

son conspiracy, it all grew out of the usage of the word “poison” which was used a lot by Srila Prabhupadas 

http://www.cp-tel.net/miller/BilLee/quotes/Huxley.html
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when he preached.1   It was also used a lot when his care givers were discussing how his kidneys and liver 

were failing.  When these organs failed to remove the impurities in his blood which usually gives life his own 

blood became a deadly poison. 

Both of these contrived stories are extremely offensive because they suggest that Srila Prabhupada was grossly 

incapable of giving clear instructions to his disciples.  If he intended to reverse everything he taught for 12 

years to the RtVik-Charade, he would have provided elaborate instructions about it.  He would explain why he 

wished to do something that was never done before, violated scriptural instructions, and how he wanted the 

new system to be set up.  He most certainly would not cryptically convey that in a single page letter composed 

by his disciple Tamal Krishna Goswami! 

In the same way, if Srila Prabhupada suspected that he was being poisoned by the very devotees he had invested 

so much trust in, he was fully capable of having them removed from his immediate service.  But he didn’t do 

that either because this is another hallucination from the reality challenged Nico Kuyt.  Both of these examples 

clearly reflect that the real poison comes from the ISKCON-Bashers who promote these completely unfounded 

ideas.  They originated from a very unstable individual seeking revenge for being dismissed from a duty2 that 

was way beyond his emotional capability to perform. 

Srila Prabhupada never lost the ability or wisdom to properly assess the situation and give appropriate instructions 

to see to it that his wishes got properly carried out! - P-CON Antidote/Lampoon, p .16 
 
What You NEED to Know about Nico Kuyt 

 https://jagannatha.com/what-to-know-about-nico/ 

Nico’s own daughter, Suddha Sattva, describes her father as one who suffers from a Narcissistic Personality Dis-

order, and everything after that is even more shocking, ugly and evidence of a very sick mind.  Those who 

believe there was a P-Con should read this compilation to understand what Suddha Sattva concluded as fol-

lows: 

“Nico’s grandiose fantasies at the moment revolve around the theories of Srila Prabhupada’s poisoning. He 

dreams that he will be the big shot that solves the case and puts the poisoners in jail. He thinks he is taking on 

the GBC and that he is a threat to them.” 

 

Nico’s Role Model:  A Disgraced Holocaust Denier Historian 
Harry Barnes is a history revisionist that Nico praises and idolizes.  In the early 1960’s Mr. Barnes began to 

boldly assert that the Holocaust in Germany never happened and that the Germans did not systematically kill 

six million Jews!  The fact that the father of the Holocaust denial movement is presented as the inspiring force 

to justify the pursuit of the P-Con should give everyone pause.  The ones promoting this rumor are following in 

the footsteps of those who endorsed the Ku-Klux-Klan and the Neo-Nazis’. - P-CON Antidote/Lampoon, p .10.   

No Decency!  Shameless! 
Nico has obsessed over Tamal Krishna Goswami and written hundreds of pages defaming him.   Yet when the 

public is informed about Nico’s train-wreck of a life consisting of running from the law, being summoned sev-

eral times to court for inappropriate behavior, and the disgrace he has been as an abusive father of nine chil-

dren from several serial marriages, he cries foul play!  The public is entitled to know how dysfunctional the 

author of all this malicious propaganda is because it also explains why none of it makes any coherent sense!3 

 

1   To get some sense of how often the word “nectar” shows up in the devotee lexicon, a query was done using the 
Vedabase.  Only the books, correspondences and audio transcripts Srila Prabhupada left behind were included in 
the search.   What was discovered is that the word nectar was used 1902 times.  This gives us a benchmark to then 
make a similar query with the word “poison” using the same parameters.  When we do what we discover is that the 
word poison shows up 776 times or (77600/1902 = 40.79) 41% as often as the word nectar. What this illustrates is 
that the word poison is used quite a bit in devotee parlance and for the most part, when it is used, it has nothing to 
do with homicide.  - DECEPTION Section 6.1.1.3 Usage Frequency of Nectar V Poison 

2  New Orleans Temple President Circa 1972 

3 Compare Authors:  It is reasonable for people who do not know me to question what my background and reputation 
is.   At the risk of being accused of vanity, this illustrated matrix provides the relevant details required to do a 
comparative study between Nico’s history and my own. http://jagannatha.com/compare-authors-credibility/ 

 

https://jagannatha.com/what-to-know-about-nico/
https://web.archive.org/web/20180904211833/https:/www.psychologytoday.com/conditions/narcissistic-personality-disorder
https://web.archive.org/web/20180904211833/https:/www.psychologytoday.com/conditions/narcissistic-personality-disorder
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Nico Is The Alex… 

http://jagannatha.com/nico-is-the-alex/ 

Alex Jones is a loud-mouth sensationalist who has made a career from promoting outrageous conspiracy theories 

that very deprived individuals believe.  Nico is the ISKCON version of Alex Jones.  He is a social renegade 

and this entry uses Alex Jones to show how foolish Nico’s supporters are. 

 

Hired Crooks! 
There has been no unbiased blind cross examination or testing on anything. Nico clearly has an agenda as is evi-

dent from his long history of attempting to prove his allegations dishonestly.  A good example of this is the so-

called evidence he attempted to purchase from dishonest organizations like the “Great Smokies Diagnostic 

Laboratories. (GSDL)” 

The GSDL is another one of the so-called scientific authorities cited as experts used to evaluate the presence of 

cadmium in the hair.  However, this so-called expert was later exposed for running a quack laboratory.  They 

were sued, declared bankruptcy, collapsed their business, and then regrouped under a completely different 

business name so they could keep cheating new unsuspecting clients!  - P-CON Antidote/Lampoon, p .38 

Nico Gets Caught Lying under oath in Superior Court Ca! 
In 1983 Nico was called to testify about his role in the abduction of the minor Robin George.  Although he was 

under oath, on the witness stand and in an Orange County Superior court the Honorable trial Judge Jackman 

presiding over the trial described Nico’s testimony as follows: “First and foremost, this court must state that in its view 
the conduct of defendants toward the plaintiffs was outrageous.  Furthermore, this court was struck and strongly suspects the jury was 
struck by the almost universal lack of candor… No one, least of all this court, likes to hear from witnesses who only coincidentally tell 
the truth." -DECEPTION 14.1.14 Nico Kuyt exposed for Perjury in Court   

 

Nico Burnt-Pie No-Logic Exposed Nov 2022 
http://jagannatha.com/nico-burnt-pie-logic/ 

One of the most glorified qualities of the Neutron Activation Analysis (NAA) process that was used to study 

Srila Prabhpadas hair is that it does NOT harm the samples studied.   However, Nico tells us that the hair 

samples he claims had the large cadmium reading were DESTROYED when Dr. Morris tested them.   This 

means either Dr. Morris was incompetent, or Nico isn’t telling us the truth about what happened to those 

hair samples. 

 

Projection Reflection 
Unable to provide convincing answers to these P-CON questions, Nico relies on his usual ad-hominem, character 

assination diversions to avoid them: “The (GBC) employed the eccentric, snarling, hyperactive, combative, 

and arrogant Mayeswara das to produce yet another whitewash denial cover-up, characterizing the “poison 

theory” as perpetrated by low persons with a hate agenda. Leaks confirmed, md extensively worked with the 

GBC which also funded him” -Srila Prabhupada’s Triumphant Departure p.557.  The only leak going on here is 

in Nicos head.   This is another example of how Nico feels it is acceptable to make up and publish fantastically 

fictitious stories because he heard them from Mr. Unknown, his invisible friend who “Leaked it to him!” 

 

Poison Conspiracy Damage Control 
http://jagannatha.com/poison-conspiracy-damage-control-1/ 

Nico had a lot of damage control to do after the release of the movie/book DECEPTION.  He could not 

address the hard questions so he resorts to name calling and spewing whatever his sycophant followers 

want to hear... irrelevant of what is true.  This chart gives examples of that as well as a dozen other 

examples of the damaging comments made about the P-Con from other prominent individuals. 

 

Arrogant disregard for senior Sadhu/Devotee community! 
Nine different individuals attempted to give Nico prudent advice before he embarked on his P-CON fantasy cam-

paign.   Instead of listening to those mentors, he was compelled to ignored all of it and demonstrated how self-

ish and determined he was to foist his huge confabulated Poison Conspiracy ruse upon the devotee community. 
- P-CON Antidote/Lampoon, p 13 

http://jagannatha.com/nico-is-the-alex/
http://jagannatha.com/nico-burnt-pie-logic/
http://jagannatha.com/poison-conspiracy-damage-control-1/
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Truth Team means Goof Team! 
 So many examples of bad research, intentional fraud, misquoting and “Damn the objections, full speed ahead” 

are illustrated that it was necessary to remove the self-proclaimed honorarium “Truth Team” that is repeated 

used.   The more appropriate moniker “Goof Team” is used to refer to those who have shamelessly foisted this 

travesty of logic and reason onto the Vaishna community. - P-CON Antidote/Lampoon, p 31 

Truth is an Unfamiliar Concept to Nico  
Nico’s is so deranged it appears he believes he is being truthful even though we have provided numerous exam-

ples of how he shows no ability to understand what the word “Truth” means.  His statement provided below 

illustrates just how confused he really is. 

“I have tried my best to present all materials accurately and truthfully as a service to Srila Prabhupada and for his 
pleasure, and for the service of his followers who are interested in this factual information.” - KGBG p.7 

After 40 years of horrendous behavior Nico has repeated proven that truth and facts are completely foreign to 

him.   A rational person is compelled to ask: What is the real motive behind those who embrace this ugly con-

trived P-Con rumor?  The only reasonable answer to why he began, and continues to promote the P-CON ,is 

because he is either extremely incompetent, or suffering from a serious unresolved emotional disorder! 

Nico lack of credibility is further confirmed by his first daughter who created a whole website warning the public 

about his chronically selfish idiosyncrasies:   There we learn: “Nico’s grandiose fantasies at the moment revolve around 
the theories of Srila Prabhupada’s poisoning.  He dreams that he will be the big shot that solves the case and puts the poisoners in jail.  
He thinks he is taking on the GBC and that he is a threat to them.”4  Are your loyalties to what his own children refer to as 

a chronic narcissist, self-centered, delusional, irresponsible, pathological cheater or to Srila Prabhupada’s loyal 

disciples?  

Nico ran from Fiji when his family collapsed just like he ran from North Carolina to avoid being dragged into 

court by HH Bhakti Charu Swami for slander.  Why would any stable person with integrity support an individ-

ual who has the nauseous reputation for casting a complex web of intentionally promoted lies everywhere he 

goes?  

 

Vaishnava Seva Savadhana: 
Important Public Service Warning for Srila Prabhupada’s ISKCON 
https://jagannatha.com/vaishnava-seva-savadhana/ 

There is a contagious virus that has infected new and some weak Vaishnavas.  It can spread like a terrible cancer 

among those who are un-informed. This Public Service announcement is issued to alert those who want to 

protect themselves from this odious ailment. 

 

NK&DG Throw Nico under the Bus! 
Nico is so difficult to work with, he was jettisoned from his disruptive RtVik fantasy by individuals far more 

competent in promoting that charade.   When we look under the “About US” tab at the Justice for Prabhupada 

Foundation website only Naveen Krishna and Dhira Govinda names are listed.  After deferring to Nico to lead 

the charge on the P-CON for the last 25 years, it appears they finally realized he was just so unpredictably 

crazy they had to throw him under the bus.  If they were smart enough to do that, why aren’t they smart enough 

to realize how ridiculous, vengeful, unfounded, slanderous and embarrassing his fantasy allegations are? 

 

Compare Authors 
http://jagannatha.com/compare-authors-credibility/ 

It is reasonable for people who do not know me to question what my background and reputation is.   At 

the risk of being accused of vanity, this illustrated matrix provides the relevant details required to do 

a comparative study between Nico’s history and my own.  

 

 

 

4 What You NEED to Know about Nico Kuyt:  Nico’s own daughter, Suddha Sattva, describes her father as one who suffers 

from a Narcissistic Personality Disorder, and everything after that is even more shocking, ugly and evidence of a very sick 

mind.   https://jagannatha.com/what-to-know-about-nico/ 

 

https://web.archive.org/web/20180904211833/https:/www.psychologytoday.com/conditions/narcissistic-personality-disorder
https://jagannatha.com/what-to-know-about-nico/
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The Big Bluff: “All We Want is the Truth” 

Intentional DECEPTION 
There has been a long history of some disciples misinterpreting what Srila Prabhupada said.  Sometimes it is a 

result of just immaturity, human err, or a misunderstanding and a devotee cites something with good intentions 

but out of context.  NONE of that explains any portion of the P-CON.  It was contrived by a vengeful person 

where facts are irrelevant.  His mission is to unite ISKCO-Bashers under an emotional cause to destroy credi-

bility in ISKCON management.  Here Nico request support for his concept of the truth, because he will reject 

any testimony or information that exposes his work as fraud!  

“Please consider giving your support for… submitting information which may be relevant to the investigation, such as … 

relevant testimonials, or any other potential evidence; and Offering of advice, corrections, or constructive criticism (the 

more participants, the better) plus further testimonies, histories, recollections, information, evidences, etc.” - KGBG p.7 

Real Court V Lynch Mob? 
If they want truth, start with legitimate reasons to believe a crime has been committed, and then take it to a legiti-

mate court where 12 jurors could hear all the evidence, rule on it and punish the offenders if proven guilty.  

Nico rejects that proposal and pleas that he wants this case to be heard in the “Court of Public Opinion.”   This 

is a euphemism for “A Lynch Mob.”   He does this because he knows he has no real evidence and his agenda 

has nothing to do with the P-CON.   It’s all about tearing down ISKCON! 

Legal Threats by WHO? 
Nico claims to have spent $300,000 promoting an event that never happened. On several occasions he has threat-

ened ISKCON managers to “confess” to the crime of poisoning Srila Prabhupada because if they don’t, he 

threatens to finish them off with his legal team!   But since 1999 Nico has NOT been able to convince ANY 

firm or attorney to take his fabricated allegations seriously, so what legal resource is he referring to?  Failing to 

disclose even ONE member of his legal team for all this time shows proof that Nico has no case and is simply 

bluffing.5 

Why only, rumor, inuendo, personal attack and pseudo-science as Evidence? 
The children’s Chicken Little story cautions us to be wary of four methods con-artists us to cheat the gullible and 

all four have been exploited by those who promote the P-CON. 

#1 Use of flattery to convince insignificant people they are born leaders. 

#2 To influence the masses, aim first for the least intelligent. 

#3 If you tell them a lie don’t tell a little one, tell a big one. 

#4 Use propaganda to undermine the faith of the masses in their leaders. 

In the book DECEPTION, numerous examples of how Nico crafted his P-Con propaganda to flatter the least intel-

ligent with his big P-Con lie that undermines their faith in ISKCON.  Why does he need to do that if he had 

real court-worthy evidence to make his case? 

 

Poison Conspiracy Utilizes Chicken Little Tactics 
http://jagannatha.com/p-con-lessons-from-chicken-little/ 
This chart provides examples of the same four tactics used on Chicken Little.  In that classic story the 

dastardly Fox manipulated the chicken’s foolishness to lead the entire barn of tasty animals out so he could 

eat them for dinner!  Nico uses the same tactics to manipulate the innocent into believing his nightmare 

tragedy of the P-Con. 

 

Mr. Unknown & His Cousin Anonymous 
There are so many unidentified sources used to prop up the P-Con several pages of them are listed in Section 

3.3.7 of DECEPTION “Mr. Unknown & His Cousin Anonymous” p.76   Testimonies from unidentified individ-

uals have no place in a real court of law.  Why should any reasonable person accept any testimony from wit-

nesses that Nico says he cannot (or will not) identify? 

 
5 On September 16, 2024 Spam was released confirming that Naveen Krishna apparently approached the “Truth Labs” 

organization in Hyderabad India to act as the legal team to support his P-CON efforts.  At this time the whole 
arrangement appears to be very suspicious and another example of bribery or fraud.  

http://jagannatha.com/p-con-lessons-from-chicken-little/


from mayesvara dasa cont... 

 

"For one who explains the supreme secret to the devotees, devotional service is guaranteed and at the end he will come to Me." 

Monday, November 11, 2024                          Page  6.                                                Bhagavad Gita As It Is 18.68 

 

Napolean? 
Nico compares the way he alleges Srila Prabhupada was poisoned to the myth that Napoleon was allegedly poi-

soned by his own senior officers.  However, Napoleon was NOT poisoned by his own men and died a natural 

death just like Srila Prabhupada did.   Is this an example of Nico’s very bad research or just another way he 

attempts to keep his sordid ruse alive?   (It appears this point has been Dropped.) 

NO CIA Involvement! 
To further his malicious agenda Nico started the rumor that Adi Kesava’s father worked for the CIA and had con-

tacts to give information on how to poison Srila Prabhupada.  That got picked up by ISKCON-Bashers who use 

it whenever it can to tear down ISKCON’s integrity.   Nico takes advantage of all this suspicious gossip to fur-

ther his P-Con agenda casting Adi Kesava and his dad as possible players in filling in aspects of the unex-

plained P-Con anomalies.  However, all references to the CIA and Adi Kesava’s father are another example of 

pure P-Con hype.  When Adi-Kesava was requested to address all the rumors he clearly confirmed:   

A. His father was never employed or involved with the CIA. 
B. None of his father's activity were pertinent to ISKCON. 
C. Both of his parents cared deeply about the devotees they knew.  

Why does Nico continue to cast suspicions over Adi Kesava and his father despite these given facts? (It appears 

this point has been Dropped.)  -DECEPTION Section 11.2.5 Adi Kesava Gets Maligned & Dragged In 

 

Why keep changing allegations? 
In 1999 Nico originally reported with100% certainty that Srila Prabhupada was poisoned by arsenic.  Almost 20 

years later he then reports with equal certainty that it was cadmium which drove his soul out.  Is this another 

example of Nico’s sloppy research or an example of the attention craved “Boy Who Cried Wolf” syndrome? 

Originally TKG was the primary target for masterminding the Poison Conspiracy fraud.  After he passed away in 

2003 Bhakti Charu Swami immediately became the NEW target for plotting this atrocity.  Then he passed 

away in 2020.   Why is the P-Con still being discussed if its purpose is to bring the wrongdoers to justice?  The 

real reason for continuing this assault on ISKCON is vengeance from the ISKCON-Bashers! 

NO Reasonable Cause 
Law enforcement is very careful to establish a reasonable cause before they arrest anyone, especially in a murder 

case.  Why are those who continue to prop up the P-Con so willing to ignore this important principle even at 

the risk of being sued for libel and criminal slander? 

No Response = Guilty - Withholding counter evidence! 
If those alleging the P-Con are so honorable, why have they flooded the public with controversial propaganda 

they know is insufficient and has never been properly cross examined?  Why do they refuse to give a rational 

response to any of these questions? 

Innocent Until Proven Guilty! 
In the USA every citizen is treated as innocent until PROVEN guilty.  In civilized Countries a person is consid-

ered innocent until PROVEN Guilty.   They do not extend that legal courtesy to Tamal Krishna Goswami! 

Why does those supporting the P-CON assault completely disregard this legal right and jump directly into wild 

reckless murder accusations? 

Total Denial of DECEPTION research. NO Balanced Journalism  
Dhira Govinda interviewed by Narada/Hare Krisna Project Sept 26, 2024 

https://www.youtube.com/watch?v=za17YkGc7eo&t=2s 

44:10 We just provided just a six-page summary.  

44:12 Their reports are dozens, probably hundreds of pages…(Dhira only shows six pages?) 

44:40 Truth Labs report that it is unavoidably clear that SP was given poison with homicidal intent. 

45:25  GBC stance as of this date is there is NO EVIDENCE, ZERO! 

This is a very poor choice of words by GBC… it should say no Court-Worthy evidence! 

46:15 Narada says he will provide links to ALL (oops)  evidence…then clarifies to JUST Dhira’s web 

page. 

(Why isn’t a link to ALL the material from Truth Labs made available for scrutiny) 

1:12:00 We want the world to know the truth… about PPD disappearance…. 

 Then why do they avoid discussing the evidence available in DECEPTION! 

https://www.youtube.com/watch?v=za17YkGc7eo&t=2s
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1:14:37 GBC is engaged in coverup… accessory to murder…  

 

Dhira Govinda Self Deception 
http://jagannatha.com/dhira-govindas-self-deception/ 

It is embarrassing that a man with a PHD in Behavioral Science would jeopardize his reputation endorsing the 

mad allegations of a very envious narcissist!  This chart illustrates how Dhira Govinda’s intelligence has 

become completely eclipsed by his contempt for the GBC.  It illustrates how he avoids addressing the 

pivotal questions that expose the P-Con fraud by waxing on about his own distorted “Feelings & Opinions”.  

 

Warned:  Limitations of Hair studies! 
Cadmium is very poorly understood, especially how it gets into the body and what the safe limits are for 

its presence in foods etc.  However most relevant to our concerns is the legions of toxicologists that 

warn the medical industry not to equate high levels of cadmium in hair with illness because: 

“Without an understanding of a dose-response relationship, useful interpretations will not be 

possible.“ - P-CON Antidote/Lampoon, p . 33 

No Evidence Trail with Hair! 

Because the hair evidence was not properly collected and kept in an evidence locker a good defense attorney 

would immediately request that it not be allowed as evidence because it remains suspect for contamination, 

human err or tampering.  - P-CON Antidote/Lampoon, p. 55 

Intentional Fraud & DECEPTION 
Hair Studies are NOT Irrefutable Proof 
http://jagannatha.com/hair-is-not-irrefutable-proof/ 
Dr. Morris provided several disclaimers in regard to how he processed Srila Prabhupada’s hair.  Nico only reveals 

the ones he wants his audience to know.  This chart explains how the testing Dr. Morris did for arsenic should 

not be used to draw conclusions about cadmium.  

On page 324 of KGBG eight citations are provided to convince us of the validity of hair studies.  However, if we 

look closely, we find that all eight of those examples are misleading. 

1. Five of the references are dated from between 1973 and 1986.  Why such old references?  That’s because 

the medical industry became much more careful about diagnosing a patient based on hair analysis alone as 

they discovered how misleading that can be when treating the maladies of a patient.   This puts into 

perspective how ridiculous and bias it is to accuse someone of murder over a single, very controversial hair 

study on samples that was 1/8 of the minimal amount required to get an accurate reading! 

2. The sample size of the hair submitted to the most powerful research lab in the country was 1/8 of the 

minimum quantity required to get a reliable reading.  Due to the high costs related to using such 

sophisticated equipment like the Missouri University Neutron Activation Analysis (NAA) method it is most 

often commissioned for work from deep pocket customers.  Only large industry or the government can 

generally afford to use this elaborate and complex equipment. When they do it is applied to a whole 

different line of work than analyzing hair dust.  (That we are to believe came from behind the blades of 

Srila Prabhupada’s hair clippers thirty years after he departed and were not contaminated in any way!) This 

fact alone introduces a much larger possibility for introducing new methodology errors - P-CON 
Antidote/Lampoon, p . 34. 

3. One of the references is from the Great Smokies lab which went out of business for fraud, corruption and deceit.  -Poison 
Conspiracy Antidote/Lampoon - p 38  &  DECEPTION Section 8.2.2 Great Smokies Corrupt Lab 

4. Citation #6 is a second reference to the same study listed as item #1.  Is this sloppy work or a cheap attempt 

to inflate the so-called evidence just to impress the reader? 

5. Reference #8 comes from Wikipedia and it is about Arsenic.  Why is Arsenic being rehashed on a web page 

dated: Friday May 26, 2017 if the new allegations are Srila Prabhupada was poisoned with cadmium?  

More intentional misdirection? 

What is very revealing here is how the Wikipedia citation has been surgically chopped to give the 

impression of how discovering trace elements of arsenic in the hair can help researchers predict how it 

impacted the health of the person it came from. The citation presented to the reader is “Hair is a 

http://jagannatha.com/dhira-govindas-self-deception/
http://jagannatha.com/hair-is-not-irrefutable-proof/
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potential bioindicator for arsenic exposure”.  But this has been strategically clipped from the 

Wikipedia entry to impress the trusting reader to believe just the opposite of what is conveyed when we 

read the entire quote found at: https://en.wikipedia.org/wiki/Arsenic_poisoning   What the truth team 

presents is in green and what they omitted, right from the middle of this reference, is indicated 

in red and underlined!  

WIKIPEDIA: Arsenic poisoning: (2015) “Tests on hair and fingernails can measure 

exposure to high levels of arsenic over the past 6–12 months. These tests can determine if 

one has been exposed to above-average levels of arsenic They cannot predict, however, 

whether the arsenic levels in the body will affect health.  Chronic arsenic exposure can 

remain in the body systems for a longer period of time than a shorter term or more isolated 

exposure and can be detected in a longer time frame after the introduction of the arsenic, 

important in trying to determine the source of the exposure.   Hair is a potential bioindicator 

for arsenic exposure due to its ability to store trace elements from blood. Incorporated 

elements maintain their position during growth of hair.” 

How truth-full is this? 

Conclusion:  There is absolutely NOTHING honest about the poison conspiracy allegations.  It is a classic 

example of Chicken Little (https://www.youtube.com/watch?v=3HR9vqx9oTQ) on steroids dramatized with 

emotional pictures of Srila Prabhupada being very ill.  The video propaganda is filled with ominous 

soundtracks while all sorts of statistics are fired at the viewer with no reference points provided to compare 

them to.  This is NOT an honest investigation. It is a witch hunt that up until now has had NO significant 

cross-examination of anything that has been presented! 

 

 

Absolutely Untrue! Intentional Fraud 

Prabhupada had NO symptoms of Cadmium poisoning   

Dhira Govinda interviewed by Narada on Hare Krisna Project Sept 26, 2024 

   https://www.youtube.com/watch?v=za17YkGc7eo&t=2s 

43:30  Srila Prabupada’s symptoms are completely consistent with cadmium poisoning!  Wrong! 

35:50 Cadmium poisoning explains everything 
Despite all the attempts to tell us otherwise, Srila Prabhupada did not have symptoms of Cadmium Poisoning.  

The telltale evidence of cadmium poisoning is not the physiological conditions of old age, it is severe bone 

damage, vomiting, diarrhea, nausea and the increased risk of cancers, particularly lung, prostate, and 

kidney.  Srila Prabhupada had NONE of these symptoms.  

Total Denial of DECEPTION research. Withholding counter evidence! 

Dhira Govinda interviewed by Narada/Hare Krisna Project Sept 26, 2024 Why is there absolutely no mention of 

any of the counter evidence exposed in DECEPTION research? 

Photophobia is NOT a symptom of Cadmium Poisoning! 

Nico declares very assertively that Photophobia (light sensitive eyes) is a symptom of cadmium poisoning.  Yet 

this can be easily disproved by anyone who attempts to find it listed in a medical journal that lists this as a 

symptom of cadmium poisoning.   

Do Not Rull Out External Contamination! 

Three of Nico’s hired forensic hair specialists advised that when considering the results of Srila Prabhupada’s hair 

studies to NOT: “rule out external contamination” Yet Nico intentionally disregards all of them, withholds this 

information and reports just the opposite!  Why would he do that?  

Dr. Morris Cadmium Study Disclaimers! 
The NAA Studies conducted by Dr. Morris are being presented as absolute “Scientific Proof” that Srila Prab-

hupada was maliciously poisoned but that is just salacious unfounded propaganda.  What the P-CON promot-

ers do inform the public about are all the disclaimers Dr. Morris’s issued along with his report.  When we read 

them listed below, it becomes very clear that it is extremely premature to accuse anyone of malicious intent to 

https://en.wikipedia.org/wiki/Arsenic_poisoning
https://www.youtube.com/watch?v=3HR9vqx9oTQ
https://www.youtube.com/watch?v=3HR9vqx9oTQ
https://www.youtube.com/watch?v=za17YkGc7eo&t=2s
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poison HDG based on the numbers found in his analysis.  It should also be noted that hair analysis is used for 

determining the presence of drugs, alcohol, and DNA matching.  But in the medical world, it is considered 

very controversial and unreliable for diagnosing patients.   It rarely passes courtroom scrutiny as admissible 

evidence and fails as forensic proof that a murder has been committed... especially when no other tests have 

been done to corroborate the findings! 

Dr. Morris issued the following disclaimers with his NAA report: 

1. …he explained each element required different setting for optimum measurements. 

2. …he tells us the reactor was set to detect arsenic, not cadmium. 

3. …he tells us the parameters used for cadmium are not as favorable as they are for arsenic. 

4. …he acknowledges the exceptionally small size of the samples he was provided. 

5. …he states: “with cadmium we cannot detect a normal level in these small samples” 

6. …he admits he stumbled upon the cadmium readings. 

7. …he tells us he was “refining his testing techniques”  

8. …he states the large uncertainty is the result of the small sample mass (0.00012 grams) 

9. …he tells us he increased the neutron activation to more radiation than “normal” 

10. …he reports that the vials used to hold the samples had a minute presence of cadmium. 

11. …he reveals how his process for collecting gamma rays went on for 5 days. 

 

 Additionally, it should be noted 
1. Collecting data for five days is evidence the DELAYED NAA process was used. 

2. Cadmium is limited to a ten-minute gamma bounce off rate.  

3. Therefor why wasn’t the PROMPT NAA process used to measure the cadmium content? 

4. Based on this it appears Dr. Morris has a lot more explaining to do. 

5. Even the nature of arsenic requires the PROMP NAA process. 

6. This was the first time MURR equipment was used to analyze hair. 

7. The NAA process is lauded for analyzing samples without destroying them. 

8. After the report was issued, Nico tells us the samples were destroyed!? 

9. NO explanation has been provided for why the samples were destroyed or lost! 

10. Dr. Morris’s was under a gag order to only communicate exclusively with Nico and nobody else.  This 

poses a big problem because Nico has a published record of lying under oath in Superior Court, on 

more than one occasion!   The propaganda Nico has published confirms that he has misrepresented the 

concerns DR. Morris’s had related to the outcome of his hair study analysis.  

11. There have been no double-blind tests to confirm the results reported by Dr. Morris. 

12. There has not been any cross examination from other experts in NAA process about the methodology 

used by Dr. Morris. 

13. At the time of Bhaktivedanta Swami’s passing, in 1977, there was no record of cadmium being used as 

a poison by anyone to intentionally murder someone! Back then, cadmium was barely understood and 

was not even listed as a dangerous substance on any of the world’s regulatory agencies like OSHA. 

14. A study done at John Hopkins University in 2013 (40 years later) eventually reported: “We already 

know about the health hazards of heavy metals like lead and mercury, but we don't know much about 

what cadmium does to the body”   
  Researchers link elevated cadmium levels to increased risk of liver disease | Hub 

https://hub.jhu.edu/2013/05/15/cadmium-liver-disease/ 

15. We are told:  

“Assuming the mass of the sample to be 1 milligram (0.001), our sensitivity translates to a detection limit 

of approximately 0.01 to 0.1 ppm.”  -KGBG p. 326     

“As previously stated, the large uncertainty is the result of the small sample mass (0.00012 grams)” - Dr. 
Steve Morris. Letter to Nico Kuyt July 25, 2005 -KGBG p. 210 

When we do the math we discover: (0.001/0.00012)=  8.333 This means Dr. Moris was working with a hair 

sample that was less than 1/8 of the mass size normally required to get an accurate reading!  

16. Due to the high costs related to using such sophisticated equipment like the Missouri University Neutron 

Activation Analysis (NAA) method it is most often commissioned for work from deep pocket customers.  

Only large industry or the government can generally afford to use this elaborate and complex equipment. 

When they do it is applied to a whole different line of work than analyzing hair dust.  (That we are to 

believe came from behind the blades of Srila Prabhupada’s hair clippers thirty years after he departed and 

were not contaminated in any way!) This fact alone introduces a much larger possibility for introducing 

new methodology errors - P-CON Antidote/Lampoon, p . 34. 

https://hub.jhu.edu/2013/05/15/cadmium-liver-disease/
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Dr. Morris was NOT expert on studying hair! 

Nico shamelessly tells us that Dr. Morris is an expert in hair analysis.   

“I had been very impressed with Dr. Morris’s knowledge and I came to know that he had been involved in many previous hair tests 
for law enforcement agencies and court actions. He also had worked on numerous academic cases such as Incan and Aztec 
mummies.” – KGBG p200 

Srila Prabhupada’s hair was the first hair analysis Dr. Morris ever did with the NAA equipment.  The studies he 

eventually did on Aztec mummies occurred two years later. This explains why Dr. Morris had to make many 

trial adjustments to the equipment in his lab just to get any results.  Why does Nico misrepresent Dr. Morris’s 

experience in hair analysis?   

Poison Conspiracy Has NO Scientific Proof 
http://jagannatha.com/p-con-not-scientifically-proved/ 

Although Nico tells the less intelligent that he has “Scientific Proof” Srila Prabhupada was poisoned, this chart 

illustrates how he simply does not know what constitutes “Scientific Proof.”  None of the claims he makes 

have been cross-examined by impartial experts.  

 

Dr. Morris Says:  “Do NOT Rule out External Contamination!” 

 

 

No Custody of Evidence 

Nico tells us the custody of Srila Prabhupada’s hair was carefully handled according to the legal Chain of Custody 

rules required for any admittable evidence.  However; this either means Nico is pathetically uninformed about 

what those rules are, or he is simply lying about how the hair was NOT protected from possible malicious 

contamination.  Do you believe Nico is ignorant about what the Chain of Custody standards are, or do you 

think he is knowingly misrepresenting this important fact in an attempt to earn credibility from the ignorant? 

http://jagannatha.com/p-con-not-scientifically-proved/
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Forensic Audio Engineers DID Not Agree! 

Despite what Nico claims, the audio engineers did NOT agree on the details of what was said on those three 

ambient sounds.   When an unprejudiced ear listens to these sounds, they fail to provide any evidence that a 

crime was committed.   Even Nico agrees “on their own, whispers prove absolutely nothing!”  So why do people keep 

referring to the whispers as proof Srila Prabhpada was poisoned?   

 - DECEPTION Section 6.1 The P-Word Alone Means NOTHING p.195 
 http://jagannatha.com/audio-forensic-tom-owens/ 

 

 

Inflated Star Witness Jack Mitchel was a Forensic Fraud! 

Nico tells us his star audio witness Jack Mitchel was so professional he had $250K of audio equipment and many 

years of doing forensic audio analysis.   But Jack tells us he only had about $50K of equipment and spend the 

overwhelming majority of his time studying and just making music!  Jack completely disappeared after 

milking Nico for thousands of dollars in fees and the Show FRONTLINE, produced by PBS, tells us Jack’s 

forensic credentials were forged!  If Jack Mitchel is the best witness Nico could get to decipher the hyped-up 

whisper evidence, why should any reasonable individual take any of the claims Nico makes about whispers 

seriously?  -DECEPTION Section 5.3.2 The Impeccable Jack Mitchell (CAE Audio), NM 

Fraudulent Credentials 

The so-called experts cited for promoting this rumor are maybe not so expert and may not uphold basic ethical 

standards of professional integrity and therefore may have been paid off to produce desired evidence. Two of 

the audio engineers who boasted ACFE credentials were not registered with the Association of Certified Fraud 

Examiners which is the only organization that issues Certified Fraud Examiners Credentials. - P-CON 
Antidote/Lampoon, p .28 

Truth Team = Pure Devotees? 

Pages and pages of material have been collected in an attempt to give the impression that there is overwhelming 

evidence supporting the poison rumor.   Most devotees admit they have neither the time or interest to plow 

through what amounts to endless repetition of hearsay, confabulation, irrelevant speculation, character 

assassination and shamless vaishava aparada.  What makes all of it even more repugnant is all the boasting 

about the exalted sadhana practiced by the clandestine Truth Team/Committee.   We are frequently reminded 

about how they chant all their rounds, follow all the principles, are exalted scriptural pundits, and work so 

selflessly to do this most ungrateful difficult task. - P-CON Antidote/Lampoon, p . 16. 

The limitations of the audio forensics Spectrograph are intentionally obfuscated.  A more thorough understanding 

of how that technology is utilized and misused by the Truth Team is exposed on - P-CON Antidote/Lampoon, p . 
24. 

Examle 1: On page 464 of KGBG the reader is told: 

Tamal’s translation is very incorrect; there is no mention in the Mukunda Mala Stotra of “immediate 

death”… and Maharaja Kulashekhar was not suicidal.) –KGBG p.464 

 However, the Sanskrit word adya means “now, at this moment” and any child can understand that is equivalent 

to “immediately.”  For those who still find this too difficult to comprehend are referred to the purport of SB 

4.28.15 where Srila Prabhupad clearly translates the first portion of this verse: "My dear Krsna, please help me 

die immediately…”  - P-CON Antidote/Lampoon, p . 53 

 

Inconsistent Reasoning 

We accept Prabhupada’s words only when they agree with our opinion! 

1. On Oct. 25th, 1977 Tape #1 at 5:46 wherein Srila Prabhupada told Tamal Krishna Goswami: “That means he 
(Chandra Swami) is honest.”  Yet Nico writes 15 pages in an attempt to convince us how dishonest Chandra 

Swami was and a pivotal player in the conspiracy to murder Srila Prabhupada.   Is it wiser to believe Nico 

or Srila Prabhupada? 
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2. The next day TKG was so concerned about what Srila Prabhupada had said the day before and he inquired: 

“… you said before that you… that it is said that you were poisoned?  To which Srila Prabhupada replied very 

affirmatively: ”NO!  These kinds of symptoms are seen when a man is poisoned.  He said like that, not that I am poisoned!”  
HDG unequivocally confirms that he was NOT saying he was poisoned. Yet some are so invested in 

perpetuating the ugly P-Con rumor they misconstrue this exchange by telling others he said: “Someone 
has poisoned me!”   Why would a person with integrity do that? 

3. . One of the biggest most emotional pieces of propaganda that has been used to promote the poison 

conspiracy is the allegation that suggests that Srila Prabhupad clearly and definitively stated: “Someone has 

poisoned me!”  But for those who are actually willing to study the various conversations that are twisted 

and spun to support this forced interpretation, it becomes clear that he never said that.  What he said was 

just the opposite. When asked: “… it is said that you were poisoned? “ Srila Prabhupada was unambiguous.  

He said: “No…. Not that I am poisoned.” - P-CON Antidote/Lampoon, p .24 

If you have evidence why offer a $50.000 reward to get it? 

1. In a desperate attempt to breathe life in to his comatose nightmare he offers a $50,000 reward to anyone 

who can help him write a more believable story.  But if he doesn’t have proper evidence why is any astute 

individual taking this obviously fictitious P-Con balderdash so seriously? 

2. In 1999 Tamal Krishna Goswami was the primary suspect and the target of hundreds of pages of character 

assassination.   When he passed away in 2002, Bhakti Charu Swami immediately became the new target.  

There is so much foaming at the mouth driving this witch hunt those behind this effort now are offering a 

$50,000 reward for information that would lead to his conviction for masterminding the poison conspiracy.  

There is not even a good facade or clear reasoning going on here.  This has evolved into a full-blown 

lynching, fueled by unchecked contempt and hatred.  What started as by Chicken Little with a rumor from a 

blooped 13-year-old gurukula kid has now grown into a full-on assault aimed at the entire GBC as well as 

anyone involved in managing any aspect of the International Society of Krishna Consciousness. (YouTube 

Video Allegations.) 

Tamal Krishna Goswami – Very Brilliant or Pathetically Stupid? 

1. Tamal Krishna Goswami is accused as being the mastermind behind the complex conspiracy to poison Srila 

Prabhupada.  He allegedly executed his brilliant plot without ever being caught or questioned about any of 

his actions.  Yet at the same time, TKG is portrayed as being so pathetically stupid he knowingly made self-

incriminating statements, to a bystander, loud enough to be captured on a tape recorder he probably started 

himself!  Was TKG brilliant, pathetically stupid, or neither and the whole P-Con ruse is just Nico’s 

vindictive fabrication?  

2. Those who are allegedly so incredibly brilliant enough to pull off the “Crime Of The Millennium” 

poisoning conspiracy must have also been so pathetically stupid they would talk about it when they knew a 

tape recorder was capturing what they said!  -P-CON Antidote/Lampoon,  p. 28 & DECEPTION Section 5.1.2 
Brilliant Stupidity 

3.  How could devotees with no knowledge of this mysteriously behaving heavy metal, that is not even fully 

understood, and still being intensively studied today, understand it well enough to mastermind the “Crime f 

The Millennium” on Srila Prabhupada 40 years ago without anyone every finding out about it?  -P-CON 
Antidote/Lampoon, p .63 & DECEPTION Section 9.3.4 Medications 101 

Misrepresenting Srila Prabhupada’s words…. Out of context. 

1. On numerous occasions Srila Prabhupada requested not to be taken to a hospital regardless of how ill he 

became.  On November 3rd, 1977 he specifically pleaded with his disciples: “That is my only request, that at the 
last stage don't torture me and put to death... This is the decision, that in case it does not improve, let me die here.” Srila 

Prabhupada considered hospital procedures as torture.  Nico clips out the middle portion of this 

statement to make it appear that Srila Prabhupada’s own disciples were torturing him with the intent of 

putting him to death!  Why does Nico misrepresent what Srila Prabhupada said? 

http://jagannatha.com/deception-do-not-torture/ 

2. In a similar way Nico gives the impression that Srila Prabhupada was nervous about being killed by his 

own disciples when he said: “And Lord Jesus Christ was killed. So, they may kill me also.”  This is an excellent 
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example of just how invested Nico’s is in getting you to believe what he wants you to believe.  When we 

hear the whole quote spoken on May 3, 1976 in Honolulu, Nico’s blatant dishonesty is fully revealed:  

“Prabhupada: "If this movement goes on, then how all these nightclubs will go on? How all breweries will go on? How all slaugh-
terhouse will go on, cigarette factories will go on?" … This is our position. Gradually they {...those who are flourishing by selling 
cigarettes and wine and liquor, (will say) ... "Immediately kill him."(At 6:29) ... They will want to crush down this movement. ... So, 
there may be attempt like that. And Lord Jesus Christ was killed. So, they may kill me also.”   

Nico’s purpose in life is to convince everyone Srila Prabhupada’s disciples plotting to kill him and he 

will do whatever it takes to achieve that.  Are you foolish enough to support his demoniac agenda? 

Unfounded false allegations! 

It has been stated that the GBC hired me and funded my three-year study exposing the P-Con fraud.  But this is an 

entirely fabricated tale.  The truth is I spend approximately $10k of my own funds to expose the P-CON 

madness.  Very few people knew I was doing this research until the results were released on Gaur Purnima Day 

in 2020.  But more importantly, regardless of how the research was done, the questions remain valid and 

unaddressed.  Why doesn’t ANYONE who believes in this mass hypnotic hysteria make ANY effort to answer 

these revealing questions? 

1. It is originally speculated that Chandra Swami prepared the Ayurvedic makharadhvaja medicine Srila 

Prabhupada took with excess heavy metals for the purpose of poisoning him.   Later however they say 

there is no Ayurvedic medicine that uses heavy metal  

2. As fascinating as this may be, it only serves as a distractive speculation to prop up the P-Con.  Is this the 

best Nico can dig up as evidence to prop up his bogus P-Con? 

Why not Just Blame it All on TKG! 

If the people accused of this horrible crime were so selfishly unconcerned about anyone else, why wouldn’t they 

have just followed that same selfish behavioral pattern and taken the easy way out by throwing Tamal Krishna 

Goswami under the bus years ago in a formal confession?   (He passed away in 2002) If they did that this 

would have ended then according to those who are pushing this agenda - P-CON Antidote/Lampoon, p .19 

 

Ambiguous, Inadmissible or Frivolous So-Called Evidence 

Whisper evidence is bias, absurd & fails prejudicial test for court evidence.  

As of September 16, 2024 Naveen Krishna and Dhira Govinda joined forces to start spamming the Vaishnava 

community with P-CON propaganda via a website called Justice for Srila Prabhupada Foundation Inc.  (Notice 

that they threw Nico under the bus because they apparently realized his horrendous reputation did not add any 

credibility to the P-CON rumor.)  One of the pieces of evidence they blasted all over the word was a 22-minute 

sound clip that was released from Truth Labs from Hyderabad India.    It presents audio clips of conversations 

with Srila Prabhupada from November 8, 9, 10 1977.  The first 18 minutes are sections of the clear 

conversation and the last portion of this “Forensic” audio clip are the enhancement of shadow sounds that are 

referred to as the “Whisper Evidence.”  What follows is the analysis of that 22-minute audio assault.  

 https://drive.google.com/file/d/1YX1bhbhE9hDyKP94UlY5lrTzufn8O7WO/view 

 

Proof 1: The Audible Conversation With HDG   
-DECEPTION Section 7.2 Hear of the Controversy: Dialogue with HDG p.208 

We remember HDG as a robust, fast walking septuagenarian who had diabetes—that he knowingly ignored. 

His liver and kidney began to fail, which is exactly what modern medicine tells us to be expected for a diabetic.  

With liver & kidney failure, toxins in the blood increase, the metabolism is disrupted and the body swells up. 

 Eating then becomes difficult, which leads to nausea & rapid weight loss which is what happened to HDG. 

 After a while a disciple came to visit and exclaimed in shock: “PPd You look like you have been poisoned!”  

PPd questioned: “6:36 Someone says that I have been poisoned?  It’s possible?”6 

 
6 Nov. 8th, 1977 Tape #2. (KGBG wrongly posts as Nov 9!) Prabhupada Vani Link: 

https://prabhupadavani.org/transcriptions/771108r2vrn/  

https://drive.google.com/file/d/1YX1bhbhE9hDyKP94UlY5lrTzufn8O7WO/view
https://prabhupadavani.org/transcriptions/771109r4vrn/
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When the Kariraja inquired PPd said: 6:55 “Someone says that, somebody has given me poison.” 

Kaviraja & BCS asked “Who said?” PPd: 7:05 “All these friends… They all Say.” (Everyone who visits him!) 

Kaviraja & TKG ask: 7:30 “Who will give you poison?”   

PPd responded incredulously: 7:48 “I do not know (who said it) but it is said…”  Realizing they were making a 

big deal out of this simple observation PPd changed the subject: 8:09 “Do you know astrology? “ 

Overly concerned 17:45 minutes later the kaviraja asked again 25:15 “someone gave you poison?”  & PPd 

admonishes him: 24:24 “NO! Someone said that, when given poison7 this happens... Maybe (my symptoms) 

it's written in some book?   

The Kaviraja explains how consuming some foods or raw mercury could be the cause of Srila Prabhupada’s 

maladies.  He elaborates that there are also other things that could have caused his health to decline.  He then 

questions; Who would poison a saint like Srila Prabhupada intentionally?  Only a terrible demon could even 

think of such a thing.  Then next day TKG still concerned asks for a third time: 15:38  “you…  said that you 

were poisoned?”8  and PPd responded firmly, clearly and even a bit dismayed… 

16:07 “NO!  These kind of symptoms are seen when a man is poisoned. … 

He said like that, not that I am poisoned. 

Tamal Krishna persists: 16:14 “Did anyone tell you that (how your symptoms are same as those when a man 

is poisoned), or you just know it from before?” 
16:21 Srila Prabhupada: I read something. 

Next Day Bhavananda states: 9:57 “Prabhupāda was complaining of mental distress this morning”9  

When asked about it he responded: 

10:20 Srila Prabhupada:  “That same thing - that someone (my disciples) think I was poisoned.” 

Srila Prabhupada was distressed about how the appearance of his body was so sever it looked as if he had been 

poisoned!  He knew how disturbing it was for his disciples to see him suffering so much but there was 

nothing he could do to change it.  We were all witnessing how his body was collapsing and most of us had 

never seen anything like this before.   To make the best out of this terrible bad bargain, he kept teaching 

and reminded us to become serious about our KC because: “This will also happen to all of you!” 

 

Proof 2: The Barely Audible Whisper Evidence 
-DECEPTION Section 5, Being Told What to Listen For p.131 

The possibility of finding hidden P-Con whispers, ignited ambitious sleuths everywhere to rigorously listen for 

confessions lurking on the last few Prabhupada recordings.   Those hounds originally tweaked out 54 suspi-

cious sounds but they were so absurd even the promoters of this rumor realized they could not be cleaned up 

enough to support the P-CON ruse.  So that list got cut to just four potential incriminating whispers and then 

one of them immediately got cut as flimflam by the P-Con hired audio staff.  Here we address the three so-

called pieces of whisper evidence. 

1:58 TKG: The poison is going down. 10  

Srila Prabhupadas body was very puffed up and he requested to be laid on his back.  After TKG laid him down he 

notices that his body wasn’t as inflamed and he testified that his comment was “The swelling is going down.”  

You cannot drink milk on your back and he wasn’t even offered milk until 7:10 minutes later! 

4:11 TKG: Is the poison in the milk? 

Prabhupada had not even asked to drink milk until 3:57 seconds later!  Just 2:46 minutes before TKG allegedly 

asserted: The poison is going down. Why would he now be asking:  Is the poison in the milk?  

46:53 Unknown: …poisoning for a long time…11 

 
7 “… No, someone said that… this is what happens when given,  Maybe it is written in some book… Nowhere in the 

above text does Srila Prabhupada use the phrase “given poison” in English, Hindi or Bengali.  The P-Con-Authors 
just arbitrarily tossed these two words into the sentence and commit another act of fraudulently translation the 
words of His Divine Grace. 

8 Nov. 9th, 1977 Tape #1. Prabhupada Vani Link: https://prabhupadavani.org/transcriptions/771109r1vrn/  
9 Nov. 9th, 1977 Tape #4. Prabhupada Vani Link: https://prabhupadavani.org/transcriptions/771109r4vrn/  
10 BBT Ref 771110R2-VRNDAVAN [35:55 Minutes] T-046a Conversations Book #36, p 373 Nov 10, 1977 Prabhupada 

Vani Link: https://prabhupadavani.org/transcriptions/771110r2vrn/ 

11 BBT Ref 771110R3-VRNDAVAN [59:05 Minutes] T-046b Conversations Book #36, p 391 Nov 10, 1977 Prabhupada 
Vani Link: https://prabhupadavani.org/transcriptions/771110r3vrn/ 

https://prabhupadavani.org/transcriptions/771109r1vrn/
https://prabhupadavani.org/transcriptions/771109r4vrn/
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This is evidence of how haplessly desperate those promoting the poison conspiracy are to fine evidence to support 

unfounded ugly accusations that never occurred.  This would never stand up in court because without coaching 

the jury (leading the witness) to listen for what they claim is in this audio shadow, nobody would hear “…poi-

soning for a long time…” .  Even if we grant that perhaps someone said, “...poisoning for a long time.” it 

makes more sense that they would be referring to what Srila Prabhupadas kidneys were doing, not his loving 

disciples.  But then how does it even fit into the conversation they were having about Kirtan?   

 

No Opening Statement? 
The extraordinary planning and logistics required to commit this crime are so phenomenal it is beyond the credi-

bility of any reasonable man to conceive of.   Even those who have been pounding this sordid subject for 20 

years admit they have no reasonable guess for how this ugly fairy tale could have ever happened.   Yet one of 

the most important things the prosecuting attorney in a murder trial is makes an opening statement.  At that 

time he uses the facts he has acquired to explain in detail how the accused committed the crime.   Those pro-

moting the P-CON admit they can’t begin to explain how anyone could have committed this crime but they 

dismiss that as unnecessary.   They openly admit they have no answers to the following issues: 

(1) Who else was involved in the poisoning besides Tamal, and what were their roles?  

(2) Who knew of the poisoning in 1977, although not directly involved?  

(3) Who came to know of the poisoning after 1977?  

(4) Where was the cadmium chemical obtained for the poisoning?  

(5) How was the poison administered and who taught the poisoners how to use it?  

(6) When did the poisoning start, and when was it given thereafter?  

(7) Who else in ISKCON knows that Srila Prabhupada was poisoned but has denied it until now?  

(8) What is the relationship between those who poisoned Srila Prabhupada and those involved in the ISKCON 

guru takeover conspiracy?  

(9) Who else knew of Tamal’s ridiculous claims that Srila Prabhupada wanted to commit suicide by being given a 

medicine/poison to die immediately?  

(10) What meetings took place to plan and execute the poisoning plan?  -SPHG p.700 
 

Eliminate Impossible to Arrive at Truth 

The items mentioned above are just a few of the many things the P-CON pros cannot begin to address.  This 

document provides numerous other questions those promoting this terrible lie cannot explain.  When it is all 

stacked up it is so overwhelming it confirms nobody could have poisoned Srila Prabhupada as alleged.  Yet 

those promoting this ruse cling to the NAA studies done by Dr. Morris like they are cast in gold.  They contend 

that no matter how much evidence suggests something isn’t right about his measurements, they refuse to give 

that any consideration.  It is virtually the ONLY somewhat real evidence they have.   They are so emotionally 

involved in keeping the P-CON alive they are incapable of recognizing how bias and malicious it is to accuses 

Tamal Krsna Goswami of murder based on something even the medical industry considers unreliable for 

diagnosing the overall health of a patient.  On January 3, 2001 the Journal of the American Medical 

Association released a comprehensive study on the reliability of hair analysis and concluded:  

“Hair mineral analysis is being used by health care practitioners and promoted by laboratories as a clinical 

assessment tool and to identify toxic exposures, despite a 1985 study that found poor reliability for this test… 

Laboratory designations of normal reference ranges varied greatly, resulting in conflicting classifications (high, 

normal, or low) of nearly all analyzed minerals.  Conclusions Hair mineral analysis from these laboratories 

was unreliable, and we recommend that health care practitioners refrain from using such analyses to assess 

individual nutritional status or suspected environmental exposures.”   

https://jamanetwork.com/journals/jama/article-abstract/193430#google_vignette 

Appeal to: “Court of Public Opinion” & Avoid A Real Court of Law! 
“It is completely legitimate for us to now conduct a theoretical trial by evaluating the evidence of Tamal’s in-

volvement. This would be in the court of public opinion, or more exactly, this book’s reader’s opinions.” -

SPHG p.411   Those promoting the P-Con know they can’t prevail in a real court where it is required to con-

vince the jury that a crime has been committed using real facts.  Those who have fallen for this horrible cha-

rade contrived by an individual whose whole life is marked with disgraceful behavior, conflicts, and illegal 

https://jamanetwork.com/journals/jama/article-abstract/193430#google_vignette
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activities tend to also have emotional reasons to jump on this sordid murder campaign.   ISKCON-Bashers fo-

cus their bile towards the less-astute “Chicken Little” types in their agenda to build a Lynch-Mob-Coalition.  -
P-CON Antidote/Lampoon, p 62 

Tell A Big Lie! 
Allegations that the CIA, Mossad, the Indian Government and a whole litany of other remarkable characters are 

seriously suggested as assistants in the plot to poison Srila Prabhupada.  There is little more than hearsay to 

even bring these sources into the study.  Consequently, all this reflects is how much speculation and imagina-

tion is subjectively injected into this myth to keep promoting it.  The Poison Antidote illustrates how desper-

ately those wanting to keep this poison rumor alive will stop at nothing to perpetuate it. - P-CON Antidote/Lam-
poon, p . 28 

Leading the Witness? Evidence Dismissed! 

Professional audio forensic engineers do NOT want to be told what to listen for when hired because if they are 

later called to testify in court, they cannot be accused of having been “Told what to listen for.”   The “Power of 
Suggestion” is so strong it compromises the authenticity of any unbiased audio analysis.  If that occurs, an 

attentive attorney would insist that evidence to be tosses out.  Nico tells us that he not only told his hired fleet 

of seven audio pimps specifically what to listen for, but exactly where to listen for it on the tape!  Is this the 

type of flim-flam nonsense you are willing to accept as P-Con evidence? 

Leave Napolean out of this! 

All of the dramatically presented hyperbole which draws comparisons between Srila Prabhupada’s alleged poison 

conspiracy to the rumors that Napoleon was also poisoned in a similar way are another completely unfounded 

misrepresentation.   The fact that so much was said about this demonstrates further proof of either the 

incompetence or the intent to deceive by the authors of the poison propaganda.   History has unambiguously 

concluded that Napoleon was not poisoned.  The Poison Antidote provides compelling evidence that Srila 

Prabhupada was also not poisoned.  - P-CON Antidote/Lampoon, p . 30 

Desperate to Create Evidence 

The possibility of finding hidden P-Con whispers, ignited sleuths everywhere. to rigorously listen for confessions 

lurking on the last few Prabhupada recordings.   Those hounds originally tweaked out 54 suspicious sounds but 

they were so absurd even deranged Nico realized they could not be pumped up enough to support his P-Con 

ruse.  So that list got cut to just four potential incriminating whispers and then one of them immediately got cut 

as flimflam by his own hired audio staff. 

No Whisper Evidence 
https://jagannatha.com/no-whisper-evidence/ 

Nico completely misrepresents all of the results reported by the various audio forensic engineers that he 

employed to confirm what he wanted.  This chart clarifies how the ONLY thing they all agreed on was the 

presence of the word poison.  That proves NOTHING as it was a term frequently used when the attending 

devotees were discussing the poisons Srila Prabhupada’s kidney were failing to filter out of his blood due to 

advanced diabetic symptoms.  

 

Rigorous Rules of Jurisprudence! 

Some research indicates that if cadmium were ingested via the mouth the majority of it would passed out of the 

body without being absorbed.  For that reason, even when poison is found in the gastrointestinal tract… that is 

not adequate for proving someone was poisoned. - P-CON Antidote/Lampoon, p . 33. 

The accepted medical principle for laboratory tests on hair is that no conclusive results are ever acceptable unless 

they can be cross confirmed using a barrage of other standardized methods for examining the body.  Quote: 

“This example helps illustrate the difficulties in using hair concentrations alone to draw inferences regarding 

the magnitude of the internally absorbed dose of a metal.” - P-CON Antidote/Lampoon, p. 36. 

Srila Prabhupada NEVER Said “Someone Has Poisoned Me!”  

1. For many years Srila Prabhupada was a robust, fast walking septuagenarian.  When his liver and kidney 

began to fail, the life-giving quality of purely filtered blood was lost.  That led to rapid weight loss and made 

him bedridden.  Most devotees were not around HDG while this transformation occurred so when they 

https://jagannatha.com/no-whisper-evidence/
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eventually did see him again, they were often shocked at this transformation.  Eventually a disciple said 

something like: “It looks like you/he has been poisoned!” Indeed, it did look like that and Srila Prabhupada 

heard what was said!    

2. HDG was so disturbed about how his emaciated physical body caused distress to his disciples he was finally 

asked on November 8th, 1977 what was bothering him?  Srila Prabhupada responded:  “Someone says that, 
somebody has given me poison…”  He was then asked: ”Who is saying?” And his response was: ”All these friends… they 
all say.”  This was also true.  Many devotees were describing Srila Prabhupada’s new physique to be like that 

of someone who had been poisoned.  Perceiving how this turn in the conversation had raised even more 

suspicions and become counterproductive, HDG abruptly changed the conversation to astrology. 

3. The next day TKG was so concerned about what Srila Prabhupada had said the day before and he inquired: 

“… you said before that you… that it is said that you were poisoned?  To which Srila Prabhupada replied very 

affirmatively: ”NO!  These kinds of symptoms are seen when a man is poisoned.  He said like that, not that I am poisoned!”  
HDG unequivocally confirms that he was NOT saying he was poisoned. Yet some are so invested in 

perpetuating the ugly P-Con rumor they misconstrue this exchange by telling others he said: “Someone has 
poisoned me!”   Why would a person with integrity do that? 

Sloppy Research 

Those who apparently know so much about Srila Prabhupada claim his head was massaged with mustard oil, 

when in fact sandalwood oil was used on his head.  This is the type of very sloppy research that runs all 

through the presentation made by those who have made it their life’s mission to keep the poison myth propped 

up. - P-CON Antidote/Lampoon, p. 41 

Naveen Krishna Admits Prabhupada Never Said: “Someone Has Poisoned me!” 

Furthered evidence of how presumptuous the P-Con pundits are is how they admit to projecting their own 

intended interpretation into the comments of HDG.   Many believe there was a plot to murder Srila Prabhupada 

based on the false claim that he said: “Someone has poisoned me!”  Nico perpetuates this falsehood by making this 

statement the title of his first diatribe even though the spectrograph on the covers do not illustrate those words!  

This lie gave the so-called Truth-Team an opportunity to come clean and this is a very rare example of where 

they do admit: 

“He never said, ‘.... They have poisoned me.’ It is we (investigating)(1) with facts(2) and hindsight who see it as a cabal at 
work.(3)” -JFY 70  

 (1) Those who are investigating are the reliably incompetent agenda driven so-called truth-committee  

 (2) Not very many facts involved here but a whole lot of bitterness, resentment, suspicion, speculation, 

contempt, anger, and hurt etc.  

 (3) You look for what you want to find and if it is not there you just make it up!  (atmavan manyate 

jagat) 

So:  We ask again here: If the P-Con writers admit Srila Prabhupada did NOT say: “Someone has poisoned 
me!” why do so many some people continue to believe he did? 

   -DECEPTION Section 7.2.2 HDG Note 1: All Concur, HDG Did NOT Say It! P.239 
  http://jagannatha.com/all-concur-hdg-did-not-say/ 

 

 

Never Considered?  

Other Cadmium Sources 

The impact of Cd-Hyper accumulating mustard seeds/oil eaten over Srila Prabhupada’s entire life, and then later 

rubbed into skin, or the snuff he chewed, and amalgam in his teeth could account for excessive amounts of 

Cadmium in his body… if in fact it was excessively high!  - P-CON Antidote/Lampoon, p . 41 

 

No Cadmium Poison Cases in 1977! 
http://jagannatha.com/no-cadmium-poison-cases-in-1977/ 

The most damming evidence to the P-Con rumor is that in 1977, NOBODY had ever tried to murder someone 

using cadmium because how it affected the body was barely understood.  This chart illustrates how absurd it is 

http://jagannatha.com/no-cadmium-poison-cases-in-1977/
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to suggest that Tamal Krishna Goswami could figure out all the details as alleged with no training in chemistry, 

no time to learn that science and no one to show him the way.  

 

What are the odds? 
http://jagannatha.com/what-are-p-con-odds/ 

The P-Con consists of numerous essential milestones necessary for the fantastic plot to have been 

successful as alleged.  This chart illustrates what the statistical probability is for a P-Con to have 

occurred given a 50% chance that only half of the data points in the chain were successful.  Even after 

giving this major concession, the odds of the poison conspiracy are are:  One to:1,048,578! 
 

 

Really?  Stretching imagination to absurdity! 

Chandra Swami’s Role 

1. To explain the nefarious aspects of the P-Con, Nico enlists the “Notorious” Chandra Swami and portrays 

him as a villainous operative in Indian Politics.  He then postulates that Chandra Swami may have helped 

Tamal Krisna Goswami (TKG) with the knowledge required to make the P-Con plausible. But TKG barely 

knew Chandra Swami and was too busy with the NY court case to spend any time with him!  So how is this 

speculation any form of proof considering how unlikely it ever happened? 

At his peak Tamal Krishna Goswami began his Poison Campaign?12 

1. Nico postulates that Tamal Krishna Goswami (TKG) began poisoning His Divine Grace (HDG) in Feb 

1977.  At that time Srila Prabhupada was praising TKG for the tremendous success he had with the six-

bus Radha Damodar Travelling Sankirtan Party campaign, the management of the 13 story 55th Street 

Temple in Manhattan NY, and the victory of the court case established ISKCON as a legitimate religious 

institution!   What reason would TKG have to poison HDG when he perhaps was the most internationally 

praised disciple in 1977?  

How Time Exposes the P-Con Fraud 
http://jagannatha.com/how-time-exposes-the-p-con-fraud/ 

Play TKG Lectures Backwards to hear him confess! 

Nico is so disconnected from reality that he claimed evidence of his fantasy can be found by playing tapes of TKG 

backwards.   He tells us that if one does so, we can hear TKG saying: 

Forward:       Backward: 

"under your care"     = "I kill you now" 

"and turn off the light. Would you..."   = "Fail upon arsenic" 

"travelling all over India, Srila Prabhupada"  = "You're not gonna shame me along the life" 

"we're here chanting"    = "masquerade the milk 

 "translating or otherwise"    = "S'know that I'm the emperor" 

"to cook for you"     = "We fuck it" 

"Sankaracharya line will..."    = "Oh, now they arshed a cup" 

"Well, if he does not come"    = "Muck inside you flow" 

Will someone please explain how any of this proves anything other than just how psychotic Nico Kuyt is? 

There was not even a thin thread of truth about Reverse Speech being used by police in 1999 although that is ex-

actly what we were told.  That statement was so blatantly deceiving it still isn’t even true today 20 years later!  

This was just a flat-out, pathological, boldface lie and further indites just how mendacious the so called “Truth 

Team” actually is. - P-CON Antidote/Lampoon, p . 29   (This is so ridiculous eventually even Nico Dropped it!) 

 
12 How Time Exposes the P-Con Fraud: In 1976 Tamal Krishna Goswami was being flooded with appreciation from Srila 

Prabhupada for all the extraordinary preaching he was doing. Nico claims that Tamal chose to reciprocate for all 
that affection by studying chemistry so he could poison him in a way that nobody had ever done before!  This 
illustration shows how Tamal had absolutely NO time to do that in 1976 and it reveals another example of how 
utterly absurd Nico’s pulp fiction Poison Conspiracy (P-Con) allegations are!  http://jagannatha.com/how-time-
exposes-the-p-con-fraud/ 
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How Do You Explain This? 

NO Remorse? Code of Silence! 

The latest version of the P-Con alleges that numerous individuals on the GBC were involved in the poisoning of 

Srila Prabhupada.  If that is the case then how do you explain all of them remaining silent about such a colossal 

crime committed against their spiritual master for more than 4 decades with no one coming forward with a 

guilty conscience to break the silence? 

Drunk Drivers Avoid Breath Test! 

Why would the very people who were accused of this horrible crime agree to turn in hair samples to exonerate 

themselves if they had any reason to believe doing so might convict them of engaging in a poison conspiracy?  

Are drunk drivers happily agreeable to taking a breath test?  Do rapists volunteer their DNA to investigators? - 
P-CON Antidote/Lampoon, p . 39 

No cased of malicious cadmium poisoning before 1977 or many years after! 

If there are such cased, provide the names, places and details about when it happened. -DECEPTION Section 9.5.4 
No Relevant Cd Poisoning History p 330 

How did TKG Know? 

Where did TKG acquire cadmium, the pharmaceutical knowledge of how to mix it and rate to administer it with 

the precision clockwork Dr. Morris says no ordinary joe could do?  

“The recipe, doses, and application of a slow acting cadmium poisoning was definitely beyond the ability or imagination of the 
average Joe.” -Dr. Morris -KGBG 625 

Dr. Pillay V. Nico? 

World class toxicologist Dr. Pillay’s professional opinion is consistent with scientific medical reasoning & reduces 

the P-Con down to an unrealistic “Bollywood Thriller!”  Why is his experience as an expert in toxicology 

completely ignored by Nico’s vengeful and obvious fraud given unchecked credibility by those invested in the 

Poison Conspiracy ruse? 

Credibility Gap 

 How could any honest researcher claim to know what the chemical contents were in the mustard oil used to 

massage Srila Prabhupada’s body 40 years ago?  - P-CON Antidote/Lampoon, p . 43 

Note even vaguely similar! 
In April of 2019 KTVU television tells us about a man at Berkley Engineering & Research (BEAR), who at-

tempted to poison his co-worker with cadmium exactly the way Nico accuses TKG of doing it in 1977.  We 

learn how 34-year-old employee, David Xu, was arrested for poisoning the canteen of his co-worker Rong 

Yuan.   Mr. Xu got caught because Rone Yuan could taste the presence of cadmium, felt the effects immedi-

ately and was quickly diagnosed by the local hospital where she went for treatment.   But Nico tells us cad-

mium is tasteless but that is not what we learn from this event so what does he is his statement based on?   

50-year-old mustard oil? 

How could any honest researcher claim to know what the chemical contents were in the mustard oil used to 

massage Srila Prabhupada’s body 40 years ago?  - P-CON Antidote/Lampoon, p . 43 

Most obvious symptom of cadmium poisoning not present! 

Dr. Pillay firmly confirmed what is available in all the studies on how cadmium affects the body:  Cadmium 

attacks the bone.   It  can be immediately discovered by even an entry level medical student.  Yet none of the 

medical people who examined Srila Prabhupada found any evidence of abnormal bone deterioration.   How 

would that be possible if HDG ingested so much cadmium over several months that it eventually destroyed his 

body completely? 
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Why avoid the tough questions? 

Those promoting the Poison Conspiracy have yet to address any of these questions and are very adroit about 

dodging, ignoring or belittling them.  Why would anyone who claims they want to understand what happened 

during the last days Srila Prabhupada be so invested in manufacturing evidence, withholding relevant facts and 

engaging in numerous forms of DECEPTION?  Why do they continue to be so evasive about discussing these 

questions in an open forum and mediated forum? 

How cadmium affect the body was barely understood in 1977.   

(Medical research dollars were being pumped into the dangers of cigarette smoking. A study done at John Hopkins 

University in 2013 (40 years later) eventually reported: “We already know about the health hazards of heavy 

metals like lead and mercury, but we don't know much about what cadmium does to the body”   

https://www.hopkinsmedicine.org/news/media/releases/elevated_cadmium_levels_Linked_to_liver_disease 

No reasonable coherent attempt to explain Poisoning Logistics. 

Where is the coherent explanation of who, how, where and when, Srila Prabhpada was poisoned? 

No other Examples of Cadmium used intentionally to kill before 1977! 

1. Nico attempts to show other examples of cadmium poisoning but he completely fails in that task.  When 

studied closely, none of the examples he presents have anything to do with cadmium! Is this another 

example of Nico’s incompetence, or is he relying on the ignorance of his sycophants to not even notice this 

sleight-of-word? 

2. There is not even ONE example of anyone ever having been intentionally poisoned by cadmium over the 

last 40 years.  But we are to believe Srila Prabhupada is the ONLY exception?   -P-CON Antidote/Lampoon, 
p . 32 

Hair Samples Destroyed!  Why, How? 

In the world of nuclear physics, the Neutron Activation Analysis (ANN) process is heralded for its ability to study 

the contents of a sample without destroying it.  It is specifically lauded for preserving the sample so it can be 

used for future analysis!  But Nico tells us the hair samples which allegedly generated abnormally high 

readings were destroyed from the tests Dr. Morris did.  This conveniently makes it impossible for anyone else 

to ever test them for a second opinion!  Was Dr. Morris’s work so sloppy he inadvertently destroyed the hair 

samples or did Nico destroy them so nobody could prove he lied about the results?  

-DECEPTION Section 8.6.2.2 NO Peer Review 

 


